



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

27 حزيران (يونيو) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

■ Amazon Enters the \$2 Trillion Club

Amazon's market capitalization surpassed the \$2 trillion mark for the first time, joining the ranks of tech giants such as Apple and Microsoft. The rally in technology stocks with a huge market capitalization was driven by investors' enthusiasm about generative AI.

Amazon has risen 26 percent this year, outpacing the Nasdaq's 18 percent increase. The stock gained 3.9 percent to \$193.61.

Amazon is planning a major revamp of the Alexa service, which it started a decade ago but has so far failed to make a profit.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ شركة أمازون تدخل نادي الـ2 تريليون دولار

تجاوزت القيمة السوقية لشركة أمازون حاجز الـ2 تريليون دولار لأول مرة، لتنضم إلى صفوف عمالقة التكنولوجيا مثل "أبل" و"مايكروسوفت".

وجاء ارتفاع أسهم التكنولوجيا ذات القيمة السوقية الضخمة مدفوعاً بحماس المستثمرين حول الذكاء الاصطناعي التوليدي.

وارتفع سهم أمازون بنسبة 26 في المئة هذا العام، متجاوزاً زيادة مؤشر ناسداك بنسبة 18 في المئة وحقق السهم مكاسب بنسبة 3.9 في المئة إلى مستوى 193.61 دولار.

وتخطط "أمازون" لعملية تجديد كبيرة لخدمة "الليكسا" Alexa التي بدأتها منذ عشر سنوات لكنها حتى الآن فشلت بتحقيق الأرباح.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ Oil Prices Fall Amid Fears of Slowing Demand in America

Oil prices fell in early Asian trade on Thursday after a surprise increase in U.S. inventories reinforced fears of slowing demand in the biggest oil consumer. However, concern that any possible expansion of the Gaza war could disrupt Middle East supplies limited declines.

Brent crude futures fell 30 cents, or 0.4 percent, to \$84.17 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures fell 32 cents, or 0.4 percent, to \$80.58 a barrel. The two benchmark crudes had recorded a slight increase at settlement, on Wednesday.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ تراجع أسعار النفط وسط مخاوف من تباطؤ الطلب في أميركا

تراجعت أسعار النفط في التعاملات الآسيوية المبكرة اليوم الخميس بعد زيادة مفاجئة في المخزونات الأميركية عززت المخاوف من تباطؤ الطلب في أكبر مستهلك للنفط. إلا أن القلق من احتمال أن يؤدي أي اتساع محتمل في حرب غزة لاضطراب إمدادات الشرق الأوسط حد من التراجعات.

وهبطت العقود الآجلة لخام برنت 30 سنتاً بما يعادل 0.4 في المئة إلى 84.17 دولار للبرميل. كما انخفضت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 32 سنتاً أو 0.4 في المئة إلى 80.58 دولار للبرميل. وكان الخامان القياسيان قد سجلا ارتفاعاً طفيفاً عند التسوية، أمس الأربعاء.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ Egypt Receives USD 2.4 Billion in Investments from Arab Countries in 6 Months

Egypt received net investment inflows from Arab countries worth USD 2.460 billion during the first half of the current fiscal year, according to data from the Central Bank of Egypt (CBE).

The data showed that the investments of Arab countries recorded \$ 1.446 billion during the second quarter of the fiscal year 2024-2023, while it amounted to about \$ 1.014 billion during the first quarter of the same year. The UAE led the investments of Arab countries with net inflows of about \$ 951.2 million during the second quarter of 2023/2024. While Saudi investments in the second quarter recorded about \$ 154 million, \$ 131.7 million for the State of Kuwait, and \$ 76.4 million for Qatar.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ مصر تتلقى استثمارات من الدول العربية بقيمة 2.4 مليار دولار خلال 6 أشهر

تلقت مصر صافي تدفقات استثمارية من الدول العربية بقيمة 2.460 مليار دولار خلال النصف الأول من العام المالي الحالي، وفقاً لبيانات صادرة عن البنك المركزي المصري.

وأظهرت البيانات أن استثمارات الدول العربية سجلت 1.446 مليار دولار خلال الربع الثاني من العام المالي 2024-2023، بينما بلغت نحو 1.014 مليار دولار خلال الربع الأول من نفس العام. وتصدرت الإمارات العربية المتحدة استثمارات الدول العربية بصافي تدفقات بلغت نحو 951.2 مليون دولار خلال الربع الثاني من العام 2023/2024.

بينما سجلت استثمارات السعودية في الربع الثاني نحو 154 مليون دولار، و 131.7 مليون دولار لدولة الكويت و 76.4 مليون دولار لقطر.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

السعودية 16 عالمياً في مؤشر التنافسية

ارتفع تصنيف السعودية إلى المرتبة 16 عالمياً من بين 67 دولة هي الأكثر تنافسية في العالم، حسب تقرير الكتاب السنوي لمؤشر التنافسية العالمية الصادر عن مركز التنافسية العالمي التابع للمعهد الدولي للتنمية الإدارية. وتقدّمت السعودية مرتبة واحدة في نسخة العام الحالي، مدعومة بتحسين تشريعات الأعمال، والبنى التحتية، وهو ما وضعها في المرتبة الرابعة بين دول "مجموعة العشرين". وحققت المرتبة الأولى عالمياً في كثير من المؤشرات الفرعية في التقرير، مثل نمو التوظيف والتماكك الاجتماعي، ونمو سوق العمل، ونمو عدد السكان، والأمن السيبراني. وحلت ثانية في مؤشرات بينها التحول الرقمي في الشركات، والرسمة السوقية لسوق الأسهم؛ وثالثة في مؤشرات مثل التبادل التجاري، وقدرة الاقتصاد على الصمود.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)



Saudi Arabia 16th Globally In the Competitiveness Index

Saudi Arabia's ranking has risen to 16th globally among the 67 most competitive countries in the world, according to the annual book of the Global Competitiveness Index issued by the Global Competitiveness Center of the International Institute for Management Development. Saudi Arabia moved up one place in this year's edition, supported by improved business legislation and infrastructure, which placed it fourth among the G20 countries. It ranked first globally in many of the report's sub-indicators, such as employment growth and social cohesion, labor market growth, population growth, and cybersecurity. It ranked second in indicators including digital transformation in companies and market capitalization of the stock market; and third in indicators such as trade and the resilience of the economy.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)

الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني: 10 في المئة نمو التبادل التجاري مع اسبانيا

شارك رئيس غرفة قطر الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني، في اجتماع الطاولة المستديرة للأعمال (قطر - اسبانيا) والذي عقد في مدريد على هامش الحوار الاستراتيجي القطري الاسباني، بحضور رئيس مجلس الوزراء وزير الخارجية الشيخ محمد بن عبد الرحمن بن جاسم آل ثاني. وأكد رئيس الغرفة على العلاقات الوطيدة التي تربط دولة قطر ومملكة اسبانيا على كافة المستويات. لافتا الى أن التبادل التجاري بين البلدين بلغ 1.5 مليار دولار امريكي في العام 2023، بنمو يزيد عن 10 في المئة مقابل العام السابق. معتبرا أنّ اسبانيا من الشركاء التجاريين المهمين لدولة قطر. وأكد على أهمية دور القطاع الخاص القطري والاسباني في تعزيز مسيرة التعاون التجاري والاقتصادي بين البلدين. داعيا اصحاب الأعمال الاسبان إلى زيارة الدوحة والاطلاع على فرص التعاون التي تهم الطرفين.

المصدر (موقع غرفة قطر، بتصرف)



Sheikh Khalifa Bin Jassim Al Thani: 10 Percent Growth in Trade Exchange With Spain

Qatar Chamber Chairman Sheikh Khalifa bin Jassim Al-Thani participated in the Qatar-Spain Business Roundtable, which was held in Madrid on the sidelines of the Qatari-Spanish Strategic Dialogue, in the presence of Prime Minister and Minister of Foreign Affairs Sheikh Mohammed bin Abdulrahman bin Jassim Al Thani. The President of the Chamber stressed the strong relations between the State of Qatar and the Kingdom of Spain at all levels. He pointed out that the trade exchange between the two countries amounted to 1.5 billion US dollars in 2023, a growth of more than 10 percent compared to the previous year. He considered that Spain is one of the important trading partners of the State of Qatar. He stressed the importance of the role of the Qatari and Spanish private sectors in enhancing the process of trade and economic cooperation between the two countries. He called on Spanish business owners to visit Doha and see cooperation opportunities of mutual interest.

Source (Qatar Chamber Website, Edited)

البنك الدولي: التحويلات المالية إلى الدول النامية تراجعت في 2023

كشف البنك الدولي في تقرير "موجز الهجرة والتنمية"، عن أنه بعد أن حققت التحويلات الرسمية إلى البلدان منخفضة ومتوسطة الدخل نمواً قوياً خلال الفترة 2021-2022، فقد شهدت تلك التحويلات تراجعاً في عام 2023 لتصل إلى ما يقدر بنحو 656 مليار دولار. ويعكس معدل النمو المتواضع في التحويلات وقدره 0.7 في المئة تباينات كبيرة في نموها على مستوى المناطق بحسب تقرير البنك، غير أنها ظلت مصدرراً بالغ الأهمية للتمويل الخارجي بالنسبة للبلدان النامية في عام 2023، مما عزز حسابات المعاملات الجارية للكثير من تلك البلدان التي تعاني انعدام الأمن الغذائي والأعباء المرتبطة بالديون. ومن المتوقع أن تشهد التحويلات إلى البلدان منخفضة ومتوسطة الدخل نمواً أسرع يصل إلى 2.3 في المئة في عام 2024، على الرغم من أن هذا النمو سيكون متفاوتاً من منطقة إلى أخرى.

المصدر (موقع Sky News Arabia، بتصرف)



World Bank: Remittances to Developing Countries Declined In 2023

The World Bank revealed in its "Migration and Development Brief" report that after achieving strong growth in 2021-2022, official remittances to low- and middle-income countries witnessed a decline in 2023 to reach an estimated \$ 656 billion. The modest growth rate in remittances of 0.7 percent reflects significant variations in their growth at the regional level, according to the Bank's report, but they remained a critical source of external financing for developing countries in 2023, boosting the current account accounts of many of those countries with food insecurity and debt-related burdens. Remittances to low- and middle-income countries are expected to grow faster at 2.3 percent in 2024, although this growth will be uneven from region to region.

Source (Sky News Arabia, Edited)

Fitch Adjusts Its Outlook Positively On the Turkish Banking Sector

Fitch has revised its outlook on the Turkish banking sector from "neutral" to "improving", based on the decline in external financing pressures and lower overall risks.

According to the agency, Turkey adopted more traditional macroeconomic policies after the presidential elections in May 2023, while increased investor confidence in economic policy led to improved Turkish central bank reserves, reduced dollarization, and improved banks' access to external financing.

Since Turkey's economic policy change, banks' risk premiums have fallen and access to foreign markets has improved "significantly," the report said.

Source (Sky News Arabia, Edited)

"فيتش" تعدل نظرتها بالإيجاب للقطاع المصرفي التركي



عدلت وكالة التصنيف الائتماني الدولية "فيتش" نظرتها للقطاع المصرفي التركي من "محايد" إلى "يتحسن" مستندة في ذلك إلى تراجع ضغوط التمويل الخارجي وانخفاض المخاطر الكلية.

ووفق الوكالة تبنت تركيا المزيد من سياسات الاقتصاد الكلي التقليدي بعد الانتخابات الرئاسية في مايو 2023، في حين أدت زيادة ثقة المستثمرين في السياسة الاقتصادية إلى تحسن احتياطات البنك المركزي التركي وتراجع الدولار وتحسين وصول المصارف إلى التمويل الخارجي.

وبيّن التقرير أنه منذ تغيير السياسة الاقتصادية في تركيا، انخفضت علاوات المخاطر للبنوك وتحسنت إمكانية الوصول إلى الأسواق الخارجية "بشكل كبير".

المصدر (موقع Sky News Arabia، بتصرف)

Gold Prices Near Two-Week Low

Gold prices settled on Thursday after falling to a two-week low in the previous session, as investors awaited US inflation data for clues about the path of the Federal Reserve's interest rate cut.

Gold settled in spot transactions at \$ 2299.55 an ounce, after falling on Wednesday to its lowest levels since the tenth of June / June. U.S. gold futures fell 0.1 percent to \$2,310.20.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

أسعار الذهب قرب أدنى مستوى في أسبوعين

استقرت أسعار الذهب اليوم الخميس بعد انخفاضها لأدنى مستوى في أسبوعين في الجلسة السابقة، وسط ترقب المستثمرين لبيانات تضخم أميركية بحثاً عن مؤشرات حول مسار خفض مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأمريكي) لأسعار الفائدة.

واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 2299.55 دولار للأونصة، بعدما انخفض أمس الأربعاء إلى أدنى مستوياته منذ العاشر من يونيو/حزيران. وتراجعت العقود الأميركية الآجلة للذهب 0.1 في المئة إلى 2310.20 دولار.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

